
Tak nám to opět začalo. Po dvou měsících lenošení naši
žáci sedí zpátky ve svých lavicích. Někteří natěšení 
a s úsměvem, jiní ještě napůl rozespalí. Komu by se taky
chtělo po takové době brzo ráno vstávat, že? Zvládli to,
dorazili! Tradičně nás první školní den navštívil i pan
starosta, aby žákům popřál úspěšný start do nového
školního roku. Stejně jako každý školní rok nás bude
celým rokem provázet celoroční téma, které je vždy
tematicky zaměřené. Tentokrát s názvem Voňavé
království. Věnovat se tak budeme bylinkám, budeme
vyrábět, poznávat, bádat. Zkrátka nás čeká jako vždy
spousta zajímavých novinek. Dětem přejeme spoustu
školních úspěchů, ať se jim ve škole líbí, ať za námi
chodíte rádi, a ať je nám tady všem spolu prostě dobře!
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Motto: To jsem ještě nikdy nedělala - to mi určitě půjde!
(Pipi Dlouhá punčocha)

Slavnostní zahájení školního roku

Voňavé království
První projekťák jsme si letos naplánovali už na září. 
A proč hned tak ze startu? Letos se věnujeme
bylinkám a museli jsme tedy využít ještě teplého
počasí a toho, že nám stále venku roste ještě spousta
bylinek. Naše škola se tak na jeden den proměnila ve
voňavé království. A že to tady fakt nádherně
vonělo! Třídou i chodbami se nesla nádherná vůně
levandule lékařské, máty peprné, měsíčku lékařského
a spousty dalších léčivých bylinek. Všechny jsme si
prohlédli, ovoněli, dozvěděli jsme se o nich spoustu
zajímavostí. V závěru dne nás pak čekal velmi
náročný úkol: navléknout nit do jehly. To byla výzva!
S menší či větší pomocí to však nakonec všichni
úspěšně zvládli a mohli si tak ušít svůj krásný látkový
pytlíček, který jsme naplnili voňavými sušenými
bylinkami. Projektový den jsme si moc užili a už se
těšíme na další.



Po prázdninách se opět setkáváme v Klubu

badatelů a těšíme se, co nového budeme

objevovat a zkoumat. V první lekci jsme se 

v duchu ročního školního tématu vydali na

louku na sběr jahodníku. Po návratu do školy

jsme ve školní knihovně vyhledávali knihy 

s tematikou léčivých bylin a následně hledali

informace o jahodníku. A co se dá na

jahodníku zkoumat? Zkusíme si třeba uvařit

čaj. A víte, že i obyčejný čaj z jahodníku,

nemusí být tak obyčejný, jak by se mohlo na

první pohled zdát? Ale to už jsme na našem

druhém setkání. Bylo totiž potřeba jednu

dávku jahodníku usušit a druhou

fermentovat. Třetí vzorek byl opět jahodník

čerstvý. Malí badatelé vařili čaj z těchto tří

vzorků a zjišťovali, jestli všechny čaje

chutnají stejně nebo se jejich chuť liší. Byli

velmi překvapeni, když zjistili, že každý čaj

nejen jinak chutná, ale i voní. A co teprve,

když si ho vylepšíme pravým medem! 

Někteří použili i cukr, aby zjistili, jestli je to

jedno – cukr nebo med? Jiní přidali citron. 

A který čaj chutnal nejlépe? Tak to Vám

nepovíme. Zkuste si vyjít na procházku do

luk a nasbírat trochu toho lahodného listí.

Uvařte si z něho čaj a užijte si pěknou

chvilku se svými blízkými...

...se opět rozjela na plný plyn.
Připomněli jsme si pravidla, zavzpo-
mínali na prázdninové zážitky. Také
jsme si zopakovali, jak se chovat v
silničním provozu jako chodec nebo
cyklista, jak být v bezpečí při setkání
s neznámými lidmi. Dokud bylo hezké
počasí, navštívili jsme místní Motýlí
dům a potěšili se krásou exotických
motýlů. Přesto, že jsme dům navštívi-
li v době, kdy bylo zavřeno, pan Urda
nám návštěvu umožnil a trpělivě
odpovídal na všetečné otázky dětí.
Moc děkujeme za ochotu, jeho čas 
a laskavý přístup. Povídali jsme si 
o kamarádství, jaké vlastnosti by měl
správný kamarád mít. Svého kama-
ráda jsme zkusili nakreslit. Průběžně
jsme pozorovali změny v přírodě,
sbírali přírodniny a zkoušeli je
zařadit. Svátek sv. Václava jsme si
připomněli hledačkou Záhada
svatého Václava. V závěru hry si
děti vyrobily královskou korunu.
Stihli jsme také chodit ven do parku
i na hřiště, hrát hry nebo si jen tak
povídat s kamarády.

Z dílny badatelů

Zářijová družina...



Letošní rok jsme začali plni sil a dokonce 
i s novou posilou, a to novou paní učitelkou 
Helenkou, která se k nám velmi těšila. 
Je pro školku plně kvalifikovaná a velmi 
šikovná. Do našeho kolektivu i mezi děti skvěle 
zapadla a věříme, že s námi společně s Bobem a Bobkem 
poletí kloboukem za dobrodružstvím. Tímto bychom chtěli paní 
učitelku srdečně přivítat a popřát jí, ať se jí u nás líbí.

Ve školce jsme si měsíc září udělali velmi pestrý. Hned první týden pro nás byl
cestovatelský. Děti ze školy i školky se vypravily do Malé Morávky na přehlídku
dravců. Tam jsme viděli spoustu zajímavých dravců, někteří prolétli přímo nad
našimi hlavami. Dověděli jsme se o nich hodně zajímavostí, některé dravce jsme
museli volat i zpět k nám, a dokonce jsme museli zodpovědět otázky. Víte třeba
jak se jmenovala sova z pohádky Tři oříšky pro Popelku? My to věděli. Dětem se
přehlídka moc líbila a budeme se těšit na další.

V dalších dnech jsme navštívili Motýlí farmu v Rudné, kde jsme viděli mnoho
motýlků různých velikostí i barev. Bylo moc nádherné, když mezi námi poletovali
a na některé z nás se nebáli i sednout. Jako další nás ve školce čekala naše
letos první pohádka, a to Boudo budko. Pohádka je plná kamarádství, kde se
zvířátka spojují, což bylo jako teď u nás, když jsme přivítali nové kamarády. U
pohádky jsme si také poprvé představili naše Centra aktivit, která i nové děti
velmi zaujala. Hned následující den jsme se zapojili do projektu Ukliďme Česko,
takže jsme vyrazili do našeho blízkého okolí a uklidili z něj vše, co do přírody
nepatří. A jako poslední nás čekala celodenní podzimní vycházka, kterou si děti
moc užily. Zapojili jsme kreativitu, smysly a hlavně spojili všechny síly
dohromady. 

Na odpolední tvoření jsme v jednom dni pozvali i rodiče, aby si s námi vyrobili
podzimní dekorace. Září bylo na aktivity bohaté. Budeme se těšit na další měsíc,
snad pro nás bude také tak pestrý.

Novinky ze školičky


